
K-K:N VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS 2/2021 

Aika: ti 4.5.2021 klo 13.00 - 15.50, Kesälahti. 

Läsnä:  

Eija Hakulinen Kitee 

Liisa Pirhonen, Kitee 

Eila Uuksulainen, Kitee 

Tapio Niskanen, Kitee 

Mirja Asikainen, Kitee/Kesälahti 

Arja Rahunen, Kitee/Kesälahti 

Toivo Koponen, Rääkkylä 

Marja-Liisa Lamminsalo, Rääkkylä 

Jyrki Kymäläinen, Rääkkylä 

Vuokko Väistö, Tohmajärvi 

Tero Lepola, Tohmajärvi 

Poissa varsinaisista jäsenistä: 

Ritva Simonen, Tohmajärvi 

 

Esteettömyyskierros Kesälahden taajaman palveluissa klo 13.00-14.10, seuraavia huomioita: 

o Kesälahden kirjasto ja asiointipiste 

▪ ulkopuolen metalliluiska sähköpyörätuolilla hankala liikkua 

▪ sisäovi aukeaa tuulikaappiin, joka hankaloittaa pyörätuolilla liikkumista 

▪ sisällä asiointipisteessä kynnykset, mutta levy niihin olemassa 

▪ alakerran wc tiloihin mentäessä ei ole portaissa kaiteita 

▪ alakerran invawc:n peili tulisi sijoittaa alemmas pyörätuolilla liikkuvia henkilöitä 

varten. Lisäksi wc:stä uupuu hälytysnappi tmv. 

o Sovintola 

▪ invawc uupuu kiinteistöstä 

▪ kynnyksiin saatava lievennyksiä, nyt moni kynnys liian korkea 

▪ ulkoliuska Sovinnon Sillalle on liian jyrkkä ja talvella liukas. 

o Katuväylät 

▪ katkeamaton asvaltti olisi tärkeä olla taajaman ydinkeskustassa ja talven 

hiekoitussepelit puhdistettava väyliltä kesäksi esteettömän kulun helpottamiseksi. 

o Yksityiset liikkeet Kesälahden taajamassa: 

▪ Monimesta 

• oven kynnys hiukka korkea ja ovi jäykkä. 

▪ K-Market 

• yläosan opasteet uupuvat kaupan sisältä. 

▪ Apteekki 

• ok. Henkilökunta auttaa ovessa tarvittaessa. Vakiasiakkaina 

sähköpyörätuolilla liikkuvia. 

▪ Kukkakauppa 

• ei pääsyä pyörätuolilla tiloihin. 

▪ Kesälahden OP 



• ulkoliuska liian kapea ja kaide uupuu 

• otto-automaatti liian korkealla pyörätuolilla liikkuvalle 

▪ S-Market 

• ok. 

▪ Pivanka 

• ulko-oven kynnys korkeahko ja hankala itse päästä pyörätuolilla. 

o Tapio Niskanen lähettää em. huomiot kaupungin kiinteistöjen osalta kaupungin 

kiinteistöpalveluille ja yksityisten liikkeiden osalta ko. kiinteistön haltijoille. 

 

Varsinainen kokous Ravintola Pivangan kabinetissa esteettömyyskierroksen jälkeen. Käsitellyt asiat: 

- Kristiina Räsänen Siun Sotelta toi Teams-etäyhteyden kautta tiedoksi ajankohtaisia asioita Siun 

Soten vammaispalveluihin liittyvistä asioista. Tiedoksiantona saatiin mm seuraavia asioita: 

o vammaispalvelulain mukaiset kuljetuspalvelut 

▪ taustalla eri maksukäytäntöjä kuljetuspalveluiden osalta vammattomien ja 

vammaisten osalta. Myös Pohjois-Karjalan sisällä erilaisia maksuja 

vammaiskyydeille ja muutoksia on tulossa. Taustalla Korkeimman Hallinto-

oikeuden päätös asiasta. 

• Kiteen alueella tulevan muutoksen vuoksi hinnat tulevat hieman 

alhaisemmaksi 

▪ Vammaisneuvostolta tarvitaan asiantuntemusta asioiden läpiviemiselle 

kuljetuspalveluihin muutoksiin liittyen. Taustalla valtakunnalliset muutokset, ei 

Siun Soten ”vika” kuljetuspalveluiden liittyvät muutokset 

• Liperin, Lieksan ja Joensuun vammaisneuvostolta on aiemmin pyydetty 

myös lausuntoa asiasta 

▪ Kristiina lähettää vammaisneuvostolle materiaalia sähköpostilla, niin jokainen K-K:n 

vammaisneuvoston jäsen voi perehtyä asiaan. 

▪ lisäksi saatiin kuulla käytännön esimerkkejä kuljetuspalveluihin liittyen. 

o päivätoiminnan palveluseteli 

▪ vammaispalvelulain mukainen päivätoiminta on vammaispalvelun asiakkaille 

subjektiivinen oikeus, jos asiakas täyttää tietyt kriteerit. 

▪ tavoitteena, että yksityisiä palveluntuottajia saataisiin palveluiden tuottamiseen 

enemmän. 

▪ palveluseteli on asiakkaalle aina vapaaehtoista ja palveluseteliin tulee olla Siun 

Sotella omaa palvelutuotantoa sekä vaihtoehtona yksityisiä palveluntarjoajia 

• asiakkaalla oltava mahdollisuus valita itselleen sopivin sisältö 

• palveluluokka merkityksellinen 

o asiakkaat tulee arvioida jokaisen asiakkaan tarvitseman ohjauksen 

ja tuen tarpeen mukaan 

▪ 18-64- vuotias oikeutettu päivätoimintaan vammaispalvelulain mukaan, jonka 

jälkeen siirtyy ikäihmisten päivätoiminnan piiriin. Kehitysvammapuolella 

peruskoulun päättymisen jälkeen oikeus päivätoimintaan ja yläikärajaa ei ole. 

o jos vammaispalveluihin liittyen on kysymyksiä, niin Kristiinalle voi laittaa viestiä: 

kristiina.rasanen@siunsote.fi  

o asiasta käytiin vammaisneuvostossa vilkasta keskustelua. 

 

- Muut asiat: 

mailto:kristiina.rasanen@siunsote.fi


o Vuokko Väistö (toimii myös Siun Soten hallituksen jäsenenä) 

▪ Siun Soten keskussairaalaan tulee uusi pääsisäänkäynti. Parkkitalosta tulee suora 

yhteys ja kulun pitäisi helpottua. Pääaulaan tulee mm. kahvio. Vuokko Väistö on 

suunnitteluun päässyt osallistumaan ja Vuokko tuonut tiedoksi Siun Sotelle, että 

kalustehankinnoissa yms. olisi hyvä kuulla vammaisjärjestöjä toteutukseen liittyen. 

Vuokko on myös ehdottanut yhtenä vaihtoehtona esteettömyyskartoitukseen 

osallistuvaksi Toivo Koposta. 

• Toivo toi ilmi muutamia kehittämisehdotuksia keskussairaalaan liittyen. 

Vuokko lupasi Siun Soten hallituksen edustajana viedä viestiä Siun Sotelle 

asiasta. 

o Eija Hakulinen 

▪ onko vammaisneuvostolla tarvetta kuulla Kiteen terveyskeskuksen johtavaa 

lääkäriä Pirjo Valkeapäätä? 

• todettiin, että kuullaan Pirjoa syksyllä.  

- nykyinen vammaisneuvosto on voimassa vuoden 2021 loppuun, siihen saakka kun seuraava 

neuvosto nimetään. 

 

- Seuraava kokous sovitaan elo-syyskuulla 2021 Kiteen terveysaseman johtavan lääkärin Pirjo 

Valkeapään aikataulujen mukaan. 

 

- Puheenjohtaja kiitti keskustelusta ja päätti kokouksen klo 15.50. 

 

Muistion kokosi Tapio Niskanen 

 


